
MaŶgleŶde støtte til videŶopbygŶiŶg vedr. det freŵtidige elŵarked 

 

Når teknologi-udvikling og -implementering i fremtiden i langt højere grad skal ske på markedsvilkår, er det 

vigtigt at investorer, teknologiudviklere og projektudviklere får et godt kendskab til de fremtidige 

markedsvilkår. Der bør derfor kunne gives støtte til, at der udvikles værktøjer, der øger markeds- og 

systemviden blandt de relevante aktører. 

Inden Forsk-El (PSO) blev lagt ind under EUDP, var det muligt via Forsk-El at få støtte til udvikling af 

værktøjer, der øger energiaktørernes viden om fremtidige markedsforhold.  

Det er tilsyneladende ikke muligt under EUDP, idet jeg har fået afslag på en ansøgning om støtte til et 

udviklingsprojekt vedr. et nyt mere brugervenligt markedsanalyseværktøj, som kan bruges af ikke-

systemeksperter. EUDP-sekretariatet og bestyrelsen har afgjort, at ansøgningens formål ligger uden for 

EUDP’s formål. Så projektet er ikke blevet fagligt evalueret. 

Jeg acceptere deres afgørelse, men jeg mener, der må være sket en fejl, da formålet for EUDP ikke blev 

ændret, ved sammenlægningen med Forsk-El. 

Begrundelsen for dette brev er, at jeg gerne vil have jer til at træde til, og ændre formålet med EUDP, så det 

også kommer til at omfatte værktøjer til videnopbygning om fremtidige markedsforhold og til øget 

systemviden. Denne viden er helt central for at markedsaktørerne tør satse på at investere i fremtiden. 

Jeg har selv som direktør for F&U og Forretningsudvikling i Elsam og Dong Energy brugt system- og 

markedsmodeller som grundlag for at investere i F&U og forretningsudvikling. Jeg har derfor erfaring i, 

hvad markedsviden betyder for innovationsprocesserne og for udbyttet af investeringerne. 

Hvis det har interesse, møder jeg gerne op til et af jeres møder, og uddyber problemstillingen. 
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